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Reminder: Call for Papers 
IUSSP Seminar on Global Perspectives on Marriage and International Migration
Seoul, South Korea, 20-21 October 2011
Organized by the IUSSP Panel on the Process and Dynamics of Cross-Border Marriage and Statistics Korea. 
Deadline for submissions: 31 January 2011 
Phenomena associated with globalization, such as the democratization of international travel and the development of communication technologies, have facilitated a dramatic increase in marriages between individuals of different nationalities and origins. Skewed sex ratios among the unmarried population, or sections of the unmarried population, in certain countries may also have contributed to the trend. Referred to as ‘international marriages’ or ‘cross-border marriages’, these unions often involve the international migration of one spouse to the country of residence of the other. The recent increase in the number of international marriages worldwide reconfigures conjugal relationships, families, and communities in various ways and creates new challenges for governments and societies. Diverse forms of transnational families and intimacies are also associated with this phenomenon. This seminar will be the first to approach the issue of inter national marriage-migration from a global perspective and to compare trends, causes, and implications for different regions and countries of the world. The issue is a cross-cutting theme of demographic and social studies on families, marriages, gender, and international migration. 
The aim of the seminar is to gather cutting edge papers on issues related to the relationships between marriage and international migration. Papers providing a national or regional overview, as well as specific case studies, are encouraged. Quantitative analyses, as well as small-scaled qualitative studies, are welcome. Potential themes of papers include, but are not limited to, the following: 
Historical background and demographic trends; individual characteristics of married couples; motivation and process of marriage migration; spouse dissimilarity; marital stability and divorce; post-immigration settlement and social integration; fertility of marriage immigrants; education and integration of the second generation; social and economic impacts in sending and receiving societies; gender perspective; legal and citizenship issues; and policy implications. 


A full announcement of this seminar is available at: http://www.iussp.org/Activities/pdcbm/call10.php 
The IUSSP Scientific Panel on the Process and Dynamics of Cross-Border Marriage invites researchers in the field to submit online by 31 January 2011 a short 300-word abstract AND upload an extended abstract (2 to 4 pages, including tables).To submit please complete the online submission form at http://www.iussp.org/login/submissionslogin.php 
Submission should be made by the author who will attend the seminar. 
The working language at the seminar will be English. Abstracts, extended abstracts and final papers should therefore be submitted and presented in English. 
Applicants will be notified whether their paper has been accepted by 31 March 2011.
The completed paper must be uploaded on the IUSSP website by 31 August 2011. 
For further information, please contact Doo-Sub Kim (duskim@hanyang.ac.kr). 
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Appel à communications 
Séminaire de l’UIESP sur une approche mondiale des migrations internationales liées au mariage 
Séoul, Corée du Sud, 20-21 octobre 2011 
Organisé par le Comité scientifique de l'UIESP sur les processus et la dynamique des mariages transfrontaliers et Statistics Korea. 
Date limite de soumission des résumés : 31 janvier 2011. 
Les phénomènes liés à la mondialisation tels que la démocratisation des voyages internationaux et le développement des technologies de communication ont permis une augmentation spectaculaire des mariages entre personnes de nationalités et d'origines différentes. Dans plusieurs pays, l’existence d’un sex-ratio élevé dans la population non mariée, ou dans certains sous-groupes de la population, peut aussi avoir contribué à cette tendance.Ces unions, généralement désignées sous le nom de « mariages internationaux » ou « mariages transfrontaliers », impliquent le plus souvent l’émigration internationale de l'un des époux vers le pays de résidence de l'autre.L'augmentation récente du nombre de mariages internationaux à travers le monde rec o nfigure les relations conjugales, les familles et les communautés de diverses manières et crée de nouveaux défis pour les gouvernements et les sociétés.Diverses formes de familles transnationales sont également associées à ce phénomène.Ce séminaire sera le premier à aborder la question des migrations transfrontalières liées au mariage d’un point de vue mondial et à comparer les tendances, les causes et les implications pour les différents pays et régions du monde.Cette question est un thème transversal des études démographiques et sociales sur la famille, le mariage, le genre et les migrations internationales. 
L'objectif du séminaire est de rassembler des communications de haut niveau sur les questions liées aux relations entre mariage et migrations internationales. Les communications apportant une vue d’ensemble nationale ou régionale, ainsi que des études de cas spécifiques, seront les bienvenues.Les analyses pourront être quantitatives aussi bien que qualitatives, portant sur de plus petits échantillons.Les communications pourront porter notamment sur les thèmes suivants : 
le contexte historique et les tendances démographiques ; les caractéristiques individuelles des couples mariés ; les motivations et les processus de migration de mariage ; la dissemblance des époux  ; la stabilité conjugale et le divorce ; l’installation après l’immigration et l’intégration sociale ; la fécondité des migrants de mariage ; l’éducation et l’intégration de la deuxième génération ; les impacts sociaux et économiques dans les pays d’origine et d’accueil ; les approches par genre ; les enjeux légaux et de citoyenneté ; et les implications pour les politiques publiques. 
Une description complète en anglais de ce séminaire est accessible à l’adresse suivante : http://www.iussp.org/Activities/pdcbm/call10.php 
Le Comité scientifique de l’UIESP sur les processus et la dynamique des mariages transfrontaliers invite les chercheurs intéressés à soumettre en ligne avant le 31 janvier 2011 un court résumé de 300 mots ET à télécharger un résumé détaillé (2 à 4 pages, tableaux compris). Pour soumettre votre proposition veuillez remplir le formulaire de soumission en ligne: http://www.iussp.org/login/submissionslogin.php 
Les soumissions doivent être effectuées par l’auteur qui compte participer au séminaire. 
La langue de travail du séminaire sera l’anglais. Les résumés et les communications complètes doivent être soumis puis présentés en anglais. 
Les candidats seront informés de l’acceptation de leur proposition avant le 31 mars 2011. 
Les participants doivent soumettre leur communication complète avant le 31 août 2011. 
Pour plus d’information, veuillez contacter Doo-Sub Kim (duskim@hanyang.ac.kr). 
